
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-08-25, § 11 

 

 Tid: 25 augusti 2009 kl 16.30  – 17.00 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 1 september 2009 

  

 

 

Kristina Alvendal   Martin Michel 

  

 

Närvarande  

 
Ledamöter 

 Kristina Alvendal (M), ordförande 

Martin Michel (MP), vice ordförande 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

Ingvar Snees (M) 

Lennart Jansson (M) 

Thomas Persson (M) 

Anna Wersäll (M) 

Per Altenberg (FP) 

Håkan Wahlén (S) 

Karin Falk (S) 

 

 
Ersättare 

 Mikael Eriksson (M) 

Camilla Lindberg (M) 

Luke Cook (M) 

Daneil Forslund (FP) 

Lars Wyke (KD) 

Helene Lilja (S)   tjänstgörande 

Nicklas Nilsson (S)   tjänstgörande 

Ulf Holmlund (S) 

Yildiz Kafkas (MP) 

Åke Mezán (V)   tjänstgörande 

 
Tjänstemän 

 Fastighetsdirektören Torbjörn Johansson och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Tjänstemän ifrån kontoret Anita Granlund, Rolf Bodin (Kommunal), samt 

borgarrådssekreteraren Henrik Nerlund och biträdande borgarrådssekreteraren Nils 

Löwenspets från roteln.   

 



  

 
 § 11 

Detaljplan för del av fastigheten Skrubba 1:1 i stadsdelen Skrubba i 

Stockholms stad och del av fastigheten Erstavik 6:1 i Älta i Nacka 

kommun (Trafikplans Skrubba-Lindalen och del av Ältabergsvägen) S-Dp 

2006-03490-54, KFKS 2006/622 214. Remiss 

Dnr 2009/106/212 

 

Beslut  

Fastighetsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden överlämnar och åberopar kontorens utlåtande till 

 stadsbyggnadsnämnderna i Stockholm respektive Nacka som svar på remiss 

 angående detaljplan för del av fastigheten Skrubba 1:1 i stadsdelen Skrubba i 

 Stockholm stad och del av fastigheten Erstavik 6:1 i Älta i Nacka kommun 

 (Trafikplats Skrubba-Lindalen och del av Ältabergsvägen) S-Dp 2006-03490-54, 

 KFKS 2006/622 214. 

 

Ärendets handling 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 30 maj 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Kristina Alvendal m.fl. (M), ledamoten Per Altenberg (FP) samt  

 tjänstgörande ersättaren Åke Mezán (V) ställer sig bakom kontorets förslag (se 

 beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Martin Michel (MP) och ledamoten Håkan Wahlén m.fl. (S)  

 lämnar följande förslag till beslut: 

 1 Fastighetsnämnden beslutar att delvis godkänna förvaltningens remissvar samt 

 2  Att Vägverket förbättrar villkoren för en fungerande spridningskorridor för 

  djur och natur i naturstråket vid kommungränsen mellan Stockholms stad,  

 Nacka och Tyresö kommun. 

 3  Att genomföra en miljökonsekvensbeskrivning enligt miljöbalken  

  samt i övrigt anföra följande 

 

 Den föreslagna vägdragningen kommer säkert att förbättra trafiksituationen för 

 närboende och verksamheter i alla tre kommunerna. Men vägen planeras över ett 

 markområde med mycket högt innehåll av grundvatten, en del av Stockholmsåsen. 

 Sådana rullstensåsar är skyddsvärda genom deras geovetenskapliga värden men 

 även för dess egenskaper så som grundvattenreservoarer och naturgrustillgång. 

 Naturgruset är en så kallad ändlig naturresurs som måste bevaras. Planområdet 

 ligger dessutom mitt över vattendelaren mellan Tyresåns och Nackasjöarnas 

 respektive sjösystem.  

 

 Planområdet ligger dessutom mitt i ett smalt naturstråk som förbinder 

 Nackareservatet och naturområdena i Flatenområdet , kring Dreviken och bort 

 mot Farstanäset och Ågesta. Stråket skärs idag av på grund av väg 260 

 (Vendelsövägen) som i detta avsnitt utgör sista biten av motorväg mot Tyresö 

 samt av väg 229 (Tyresövägen). För att långsiktigt bevara den biologiska 



  

 mångfalden av en rik flora och fauna i stadens och länets natur så är det nöd-

 vändigt att Vägverket bygger ekodukter eller att vägarna byggs på bro. Detta 

 borde gjorts när dessa vägar byggdes. 

 

  Nu planeras en ny trafikplats mellan dessa väg barriärer som ytterligare försämrar 

 förutsättningarna för naturens villkor vilket är djupt beklagligt. En 

 miljökonsekvensutredning kan klargöra hur trafikplanering och naturskyddet på 

 bästa sätt kan klaras för framtiden. Om den nya trafikplatsen planerats med de 

 naturhänsyn vi förordar så borde trafikplatsen planerats på ett annat sätt eller på 

 annan plats. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutar  

enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Martin Michel (MP) och ledamoten Håkan Wahlén m.fl. (S) med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Yildiz Kafkas (MP) instämmer i vice ordföranden Martin Michels (MP) och 

ledamoten Håkan Wahlén m.fl. (S) förslag till beslut. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


